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Kiuruveden kaupunki, Harjukatu 2, PL 28, 74701 Kiuruvesi 

Kiuruveden kaupunki        Pöytäkirja 4/2014 

VANHUSNEUVOSTO 

 

 

 
Paikka: Virranranta 
Aika: 23.10.2014. klo 13:30–15:40 
Sihteeri: Maarit Laaksorinne 

 
 
 
 
 
Läsnäolijat: Venäläinen Marketta, Pj., Eläkeliiton Kiuruveden yhdistys ry  
   Ahonen Pekka, Oikeutta Eläkeläisille 

Hyvönen Elma, Eläkeliiton Kiuruveden yhdistys ry 
   Kärkkäinen Marja-Leena, Kiuruveden Eläkeläiset ry  
   Niskanen Väinö, Kansalliset Seniorit 

Randelin Pirjo, Ylä-Savon SOTE kuntayhtymä 
Rantonen Viljo, Rintamaveteraanit ry 

   Sivonen Elsa, Kiuruveden Eläkeläiset ry 
   Svärd Vilho, Rintamaveteraanit ry 

Laaksorinne Maarit, sihteeri, Ylä-Savon SOTE kuntayhtymä 
 

Poissa:   Jauhiainen Maija-Leena, kaupunginhallitus 
 
Vierailija:   Tikkanen Sari, Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
 

 
 
 
 
 
1§. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja avasi kokouksen ja toivotti osanottajat tervetulleiksi. 

 
2§. Laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä läsnäolijoiden toteaminen 

 
Todettiin, että kokouskutsu oli toimitettu vanhusneuvoston jäsenille 9.10.2014. 
Läsnä oleviksi todettiin kaikki vanhusneuvoston jäsenet, lukuun ottamatta Mai-
ja-Leena Jauhiaista. Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 

3§. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 
  

Hyväksyttiin asialista työjärjestykseksi.  
 

4§. Edellisen kokouksen muisto 
 

Puheenjohtaja luki edellisen kokouksen muistion. Merkittiin vanhusneuvoston 
tietoon saatetuksi. 
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5§. Työryhmän suunnittelukokouksen muistio 
  

Puheenjohtaja luki muistion.  
 

6§. Toimintasuunnitelma ja talousarvio vuodelle 2015 
 

Puheenjohtaja esitteli toimintasuunnitelman ja suunnitelma alustavasti hyväk-
syttiin. Yhtenä kohtana oli mmm. työryhmien perustaminen. Jokainen jäsen 
miettii, mikä aihealue kiinnostaa ja työryhmä muotoutuu sen mukaan. Jokai-
sessa työryhmässä tulee olla henkilö, jolla on sähköposti. 
Alustavasti halukkuutta ryhmiin esitettiin seuraavasti: 

 SOTE: Pirjo Randelin, Marja-Leena Kärkkäinen, Viljo Rantonen, Elma 
Hyvönen, Pekka Ahonen 

 KULTTUURI: Elsa Sivonen 

 TIEDOTTAMINEN: Marketta Venäläinen 

 TEKNINEN, ASUMINEN, LIIKENNE: Väinö Niskanen, Vilho Svärd 
 

 
Joulukuun kokouksessa suunnitelma käsitellään uudelleen. Ryhmien epäta-
saisen jakautumisen vuoksi, asiasta keskustellaan vielä. Sen jälkeen laitetaan 
nettiin, kaupungin hallitukseen ja Soteen.  
 
Talousarviota ei käsitelty. Epäselvyyttä on siitä, osoittaako kaupunki talousar-
viossaan vanhusneuvoston käyttöön tarvittavat määrärahat.  Jos asettaa, 
minkä suuruisena? Vanhusneuvostolla ei myöskään ollut käytettävissä euro-
määräisiä lukuja talousarvion pohjaksi vuodelta 2014. 
 
 

7§. Vieraana Sari Tikkanen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
 

Sari Tikkanen toivotettiin lämpimästi tervetulleeksi 
 

Sari Tikkanen kertoi talousarvion olevan valmisteilla. Kaupunginhallitus esit-
tää, että tulovero ja kiinteistövero pidetään nykyisellään. Kuntataloudelle on 
paljon haasteita mm. valtion osuuksien vähenemisen myötä ja SOTE uudis-
tuksen vaikutuksia ei vielä pystytä edes arvioimaan.  Entistä tarkemmin tar-
kastellaan varojen kohdentumista oikeisiin kohteisiin.  
 
Sari Tikkanen on valittu SOTE uudistuksen Pohjois- Savon liiton tuotannon 
ohjaus- ja seurantaryhmään. Lakia ei vielä ole olemassa, joten toiminta ja 
päätösten tekeminen odotuttaa. Marja-Leena Kärkkäinen kysyi, mitä kanavia 
vanhusneuvostolla on käytettävissä SOTE asioiden suunnitteluvaiheessa. 
Kannanottoja, kysymyksiä, ym. viestiä voi lähettää Sari Tikkasen välityksellä 
tai kysyä Ylä-Savon SOTE ky:n edustajaa. Vanhusneuvosto piti tärkeänä, että 
Kiuruvedeltä on edustus SOTE valmisteluissa mukana. Marja-Leena Kärkkäi-
sen toivomus oli, että ikääntyneiden palveluihin vaikuttavat suunnitelmat tulisi 
esitellä vanhusneuvostolle ennen kuin niistä lopullisesti päätetään. 
 
Elsa Sivonen ilmaisi huolensa kansalaisopiston palvelujen supistumisesta se-
kä maksujen jakautumisesta.  Kansalaisopistolla on suuri merkitys ikäihmisten 



3 

 

Kiuruveden kaupunki, Harjukatu 2, PL 28, 74701 Kiuruvesi 

aktiivisuuden ja sosiaalisuuden ylläpitäjänä. Hän huomautti myös, että on kut-
su kirjastoon lukupiiriin on hyvä ajatus. Sari Tikkanen kannusti viemään palau-
tetta kansalaisopistolle 
Puheenjohtaja toi esille, että paljon tarvittavia palveluja tulee keskittää lähem-
pänä saataviksi palveluiksi ja harvemmin tarvittavia palveluja voisi saada kau-
empaa. 
Pirjo Randelin pyysi Sari Tikkasta käymään kertomassa vanhusneuvostolle, 
kun asiat SOTE neuvotteluissa etenevät ja tulevat konkreettisiksi. 
 
Puheenjohtaja otti esille Kiuruveden kaupungin vanhustenhuollon kokonaisoh-
jelman, ”Kiuruveden kaupungin 65+-ohjelma”, mikä on päivitetty viimeksi v. 
2009. Ohjelma pitäisi päivittää ja vanhusneuvosto tulisi ottaa mukaan.   
(Laki ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisesta ja iäkkäiden sosiaali- ja 
terveyspalveluista 980/ 2012,  
 
Sari Tikkanen halusi kuulla myös vanhusneuvoston toimintatavoista. Hänelle 
kerrottiin, ettei vanhusneuvostolla ole esittelijää ja sihteeri on ns. tekninen sih-
teeri. Jäsenet ovat eläkeläisiä, lukuun ottamatta kaupunginhallituksen ja SO-
TE:n nimeämiä edustajia. Vanhusneuvosto on kuluvana vuonna opiskellut 
vanhuspalvelulain sisältöä ja opetellut myös uudenlaista toimintatapaa. Van-
husneuvosto pyrkii toimimaan tiedonvälittäjänä päättäjien ja ikäihmisten välillä. 
Tapahtumia on järjestetty muutamia, tärkeimpänä vanhustenviikko. Palvelujen 
laadunvalvontaa on aloitettu tutustumalla Virranrannan vanhustyönkeskuksen 
toimintaan laatusuosituksen mukaisesti (Laatusuositus hyvän ikääntymisen 
turvaamiseksi ja palvelujen parantamiseksi). Tutustumista eri palveluyksiköi-
hin jatketaan. Esite on laadittu, mutta sitä täydennetään vanhusneuvoston jä-
senten yhteystiedoilla yhteydenottojen helpottamiseksi. Esitteessä kerrotaan 
mm. vanhusneuvoston tehtävät. Toimintasuunnitelma ja vuosikertomus laadi-
taan vuosittain kaupungin hallintokuntien tapaan. Kokoustiedotteita on laadittu 
Kiuruvesi-lehteen ja pöytäkirjat on julkaistu netissä.  Tulevana vuonna van-
husneuvosto jakautuu työryhmiin helpottaakseen laajan tehtäväkentän hallin-
taa. 

 
Sari Tikkanen kannusti vanhusneuvostoa kohottamaan profiiliaan esim. jutulla 
paikallislehdessä. Uudessa kuntalaissa, joka on vielä luonnos, vanhusneuvos-
toilla on selkeä, juridinen asema. 
 
Sari Tikkanen kutsui vanhusneuvoston puheenjohtajan kaupunginhallituksen 
suunnittelukokoukseen vastavierailulle. 
 

 
8§. Marja-Leena Kärkkäisen puheenvuoro 
  

Marja- Leena esitteli Ikäihmisten päihde- ja mielenterveysstrategian etenemis-
tä. Vanhusneuvosto sai hyvän ja laajan kuvan strategian sisällöstä, joka on 
vielä valmisteluvaiheessa.  

Muutamia otteita PowerPoint-esityksestä: 



4 

 

Kiuruveden kaupunki, Harjukatu 2, PL 28, 74701 Kiuruvesi 

Vanhusneuvosotolla tulee olla riittävät tiedot kotona asumisen  
 tukitoimista voidakseen olla mukana suunnittelun valmistelussa sekä  
 toteutumisen seurannassa ja arvioimisessa.  

Eläkkeelle jäämisen tukeminen 

 työnantajien valmennuskurssit ennen eläköitymistä, yhteistyössä työterveys-
huollon kanssa 

 työnantaja antaa tiloja eläköityvän ja eläköityneen kokoontumistiloiksi 

Leskeksi jääneiden huomioiminen 

 Oma suruverkosto ja vertaisryhmä 

 Palvelujärjestelmän tuki 

Riippuvuusongelmien ja masennuksen ehkäisy 

 Omaisten huomioiminen 

 Syyllisyyden tunteiden käsittely 

 Puheeksi ottaminen, läheisen voimavarat (oman elämän mahdollisuus) 

 Tilanteen kartoitus, tutkimukset ja avun järjestäminen 

 
 
9§. Muut asiat, vanhusneuvoston jäsenten ajatuksia. Kyselykierros 
 

Vanhustenviikon toteutuminen: vanhustenviikon järjestelyihin osallistuu liian 
monta toimijaa. Vastaisuudessa työryhmä, jolle asia annetaan, huolehtii kai-
kista järjestelyistä. Vanhustenviikolle ei tuputeta liikaa tapahtumia, koska niihin 
ei jakseta tulla. Tapahtumia jaetaan ympäri vuotta. 
 
Ylä-Savon SOTE Ky:n alueen vanhusneuvostojen kannanotto Iisalmen sairaa-
lan palvelujen säilyttämisen puolesta: merkittiin tietoon saatetuksi ja annettiin 
Sari Tikkaselle. Oman paikkakunnan palvelujen tärkeyttä korostettiin tässä yh-
teydessä. 
 
Palveluopasta kyseltiin. Pirjo Randelin kertoi sen olevan opiskelijatyönä teh-
tyä, mutta ilmeisesti sitä ei ole saatu valmiiksi. 
 
Kausi-influenssirokotukset. Pirjo Randelin kertoi alustavasti rokotusten aika-

taulusta. Aikataulu ja ohjeet tulevat myöhemmin lehteen.  Hän kehotti huomi-

oimaan rokotukset. 

Rintamaveteraanien edustaja toi esille närkästyksensä siitä, ettei kuntoutus-
palvelujen tarjonnassa (SOTE Ky:ssä) enää kuulla kuntoutujaa paikkaa valit-
taessa ja saatetaan lähettää kuntoutujia yksittäin eri laitoksiin. Hän vaati, että 
kuntoutukseen lähtijän toivomus kuntoutuspaikasta otetaan huomioon. Samal-
la tulee huomioida myös se, että samalla taksille voi kuusikin, keskenään tut-
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tua kuntoutujaa matkustaa kuntoutuslaitokseen. Nyt on jo joukossa niitä, jotka 
eivät pysty enää ajamaan omaa autoa.  
Vanhusneuvosto esittää, että SOTE Ky:n asianomaiset päättäjät korjaavat ti-
lanteen kuntoutujia tyydyttävällä tavalla. Rahathan tulevat valtiolta. 

 
 

10§. Seuraava kokoontuminen 
 

Perjantaina 12.12.2014 klo 10:30- 12:30 Virranrannassa. Elma Hyvönen lupa-
si tarjota joulutortut. 

 
 
 
 
 
 
 
Marketta Venäläinen  Maarit Laaksorinne 
puheenjohtaja   sihteeri 


